
MARČEVSKI ZASEDANJI OBČINSKE SKUP^ČINE

Sprejet proračun,
burno o črnih gradnjah

V mesecu marcu so poslanci vseh treh
zborov občinske skupščinc zasedaii kar dva-
krat in sicer 11. in 31. marca. Obema zase-
danjema sta bili skupni dve točki in sicer
sprejem proračuna ter pobuda črnogradite-
Ijev odnosno rušenje črne gradnje. Medtem,
ko je najpomembnejši finančni dokument
sprejet, pa okrog druge problematike raz-
prava verjetno še ni zaključena. O tem piše-
mo v posebnem članku.

Sicer pa gremo po vrsti. Poleg že omenje-
nih točk je bila ena osrednjih na prvem
marčevskem zasedanju obravnava dobro
pripravljene infomiacije o športu v naši ob-
čini. Kot uvodničarji so nastopili predstavni-
ki mestnega resornega organa in športnih
organizacij v občini. Poslanci so slišali vse
tegobe, probleme in odprta vprašanja, s ka-
terimi se ta dejavnost srečuje v današnjem
času. Tudi poslanska razprava je na to opo-
zorila, dokaj kritično in lahko napišemo tudi
odgovorno. Tako je bilo izpostavljeno, da je
res skrajni čas, da tudi šport najde mesto na
skupščinah, da je rekreacijskemu športu po-
trebno namenjati vso pozornost, da je to-
vrstno udejstvovanje pogoj z,a zdravje ljudi,
še bolj pa otrok in dijakov. V tem smeri je
bilo nemalo ustvarjalnih predlogov in resnih
opozoril. Izmed skoraj tri strani obsežnih
sklepov naj izdvojimo predvsem: vključitev
dolgoletnih športnih delavcev v nadaljnje

razvojne programe, neusmiljen boj proti
divji privatizaciji, ki se že pojavlja, vse mož-
nosti za uveljavljanje lastnih iniciativ v re-
kreacijskih programih, večja in bolj organi-
zirana skrb za športne objekte, nujna nadzi-
dava krimske dvorane, šport v šolah in vrt-
cih mora biti prioritetno obravnavan prav
tako letovanje, izdelave »mreže« športnih in
rekreacijskih površin . . .

Poslanci so sprejeli dva sklepa o ustanovi-
tvi javnih zavodov s področja osnovnega
šolstva in o ustanovitvi javnega zavoda Viški
vrtci. Po krajši in razmeroma burni razpravi,
v kateri je sodeloval tudi predstavnik sveta
osnovne šole Horjul, pa je bila po dodatnem
pojasnjevanju, za vršilca dolžnosti ravnatelja
horjulske osnovne šole, imenovana Jožica
Mlakar. (Nadaljevanje na 2. strani)
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Poslanci so tudi razrešili Draga Černoša kot
vršilca ravnatelja osnovne šole Livada v ustanav-
ljanju in na to mesto imenovali Bredo Dežman.
Sprejeli pa so tudi predlog predsedstva občinske
skupščine za članstvo občine v združenju lokalnih
skupnostih Slovenije. Poslanska vprašanja so za-
devala? odprtje doma na Krirau za javnost, zahte-
vek za pridobitev sredstev za gradnjo mrliške
vežice na pokopališču Preserje, gradnjo poslovne
stavbe Ljubljanske banke v Velikih Laščah. izved-
bo volitev v tistih KS. kjer so potekli mandati
organom KS, predajo stanovanj v šoli Želimilje.
odkup stanovanjskega objekta ob sanitarni depo-
niji Barje, predlog za spremembo namembnosti
zemljišč. na katerih so zgrajeni črni vikendi, zah-
tevo za rekonstrukcijo ceste Preserje-Rakitna, po-
budo. da se del davka od počitniških hišic vroča
krajevnim skupnostim, spremembo zakona
o spodbujanju demografsko ogroženih območij,
pobudo za poenostavitev postopkov za pridobitev
gradbenih dovoljenj...

Skupščinsko zasedanje 31. marca se je pričelo
s predlogom poslanca Dolinarja o dopolnitvi za-
pisnika. Nato pa je stekla razprava o osnutku
razvojnih nalog, pri čemer je v uvodu predsednik
izvršnega sveta poudaril, da sta sprejem in izvaja-
nje odvisna od sprejema družbenega dogovora
o financiranju javne porabe ter da so pristojne
službe dolžne izdelati sistematičen predlog pro-
grama. iz katerega bodo razvidni viri in dinamika
financiranja ter nazoren pregled vseh nalog.
Skupščinski odbor za urejanje prostora in varstvo
okolja pa je podal predlog, da se iz sedaj nekoliko
večje postavke za cestni program, sredstva name-
nijo za program Viča, in sicer: za izgradnjo križiš-
ča Jurčkova z Ižanko, za rekonstrukcijo Ižanke od
tega križišča do nadvoza s cestno komunalno in-
frastrukturo in z izdelavo projektne dokumentaci-
je za križišče Ižanka-Dolenjka. Egon Breitenber-
ger - sekretar za urejanje prostora je nato razložil
in s Stevilkami predstavil obseg možnih sredstev in
razdelitev po programih, pri čemer Vič dobiva 41
odstotkov sredstev, namenienih za lokalne ceste,
razpolaga pa s 45 odstotki vseh cest na ljubljan-
skem območju. Ciril Stanič je predlagal, da bi
sredstva za vrtnarijo v Tivoliju preusmerili v grad-
njo deponije. Špela Pugelj je opozorila na pro-
blem nadomestne gradnje na Dolenjski cesti,
Francka Trobec je pojasnila spremembe. ki se

^ nanašajo na letoviške baze (tiste v Republiki Hr-
vatski se izločajo), predstavnica OŠ Brezovica pa
je nazorno prikazala zaskrbljujoče razmere, ki
zaradi prostorske stiske otežujejo pouk na tej šoli.
Jože Kuralt pa je predlagal nujno uskladitev fi-
nančnih virov teh razvojnih nalog z družbenim
dogovorom o javni porabi.
Smernice stanovanjskega programa v občini je
obrazložila članica IS Breda Florjančič in opozori-
la na nujnost sprejema podzakonskih aktov, saj se
pojavlja vrsta pomanjkljivosti in neznank. Pri tem
se je Damijan Dolinar zavzel za enoten pristop pri
oblikovanju tega programa v Mestu. Poslanci so
nato razpravljali tudi o predlogu ustanovitve sta-
novanjskega sklada Ijubljanskih občin. Ena izmed
novosti od osnutka do predloga je nov 21. člen. ki
dopušča vso možnost. da lahko k temu skladu
pristopijo tudi drugi - npr. SPIZ in mestna skupš-
čina. Nekaj poslancev Andrej Murn, Damijan
Dolinar in Matija Kavčič so se zavzemali za to, da
bi oblikovali mestni sklad z vidika smotrnosti in
bodoče ureditve oziroma z ekonomsko upravljal-
sko funkcijo Mesta. Po dodatnih pojasnilih in
obrazložitvah so poslanci predlog sprejeli z večino
glasov in zahtevo po čimprejšnjem sprejetju pod-
zakonskih dokumentov ter predlogom, da se tudi
Mesto vključi v ta sklad. Brez razprave so poslan-
ci sprejeli poročilo za leto 1991 in program za leto
1992 javne kmetijske svetovalne službe. Z nekaj
vprašanji pa so sprejeli tudi predlog odloka o za-
varovanju pitne vode v vrtini V 1/86 Virje-Pod-

: peč. Iz osnutka v predlog je bil prekvalificiran
sklep o podelitvi nagrad in priznanj občine Ljub-
Ijana Vič-Rudnik v letu 1992. Poslanci so imeno-
vali v svet Gimnazije Vič mag. Staneta Marna,
v Svet Dijaškega doma Vič pa Janeza Bulca.

Poslanci sprejeli proračun in
dogovor o javni porabi

Razprava o osnutku občinskega proračuna je
bila živahna na prvem marčevskem zasedanju.
Poslanci so opozorili in predlagali, da se zagotovi-
jo sredstva za javna dela, za izvajanje prvega
tujega jezika v 3. oziroma 4. razredu osnovne
šole. za turizem, za neparlamentarne stranke, za
Caritas, domicilne brigade, za vzdrževanje grobov
in grobišč, dalje, da je treba proučili razmerje
sredstev namenjenih političnim strankam in kra-
jevnim skupnostim (sredstva za posamezno KS so
premajhna), pa tudi v razmerju posamezna KS-
ZZB, da se pri kriterijih financiranja KS upošteva
tudi število prijavljenih študentov in dijakov, kaj
se predvideva za upravo za družbene prihodke. ki
prehaja v pristojnost Ministrstva za finance, ali za
osnovno šolo Livada prispeva sredstva še kakšna
druga občina. . . Kar nekaj vprašanj in opozoril
pa je zadevalo tudi preveritev proračuna po po-
stavkah tako. da se upoštevajo pripombe sprejete
k proračunu za preteklo leto in racionalno obna-
šanje uporabnikov občinskega proračuna. Prora-
čun je ob znatnem upoštevanju pripomb občinski

izvršni svet predložil v obliki predloga na zaseda-
nje 31. marca. Poslanci so ga brez pripomb in
razprave sprejeli v predloženi obliki.

Za razliko od načina sprejemanja proračuna, pa
je bila razprava o družbenem dogovoru o financi-
ranju javne porabe v občinah in mestu Ljubljana
živahnejša 31. marca. Na prvi marčevski seji so
poslanci opozorili predvsem na to, da se ob uskla-
jevanju selektivne delitve sredstev za komunalno
urejanje po občinah, na nivoju republike zahteva
povečan delež. Glede na to, da je bila občina
v preteklih letih močno zapostavljena na tem po-
dročju, je v programu družbenih dejavnosti po-
trebno zagotoviti sredstva za regresiranje prehra-
ne učencev v osnovni šoli v skladu s sklepom
skupščine, sprejetim na februarskem zasedanju
1992.

V obliki predloga pa je bil ta družbeni dogovor
predložen pcslancem 31. marca, kot dogovor
Ijubljanskih občin in bo po besedah predlagatelja,
člana IS Džordža Petrovskega, omogočal. da bo
možno z njegovim sprejemom takoj omogočiti
izvajanje vseh javnih dejavnosti v Ljubljani, saj je
znana blokada mestne skupščine ob sprejemanju
mestnega proračuna. Andrej Murn in Damijan
Dolinar sta opozorila, da sprejem le-tega ni mo-
žen, če ni med tistimi, ki ga sprejemajo vključeno
tudi mesto Ljubljana. Več pripomb se je v razpra-
vi nanašalo tudi na vsebinsko plat, saj nekatere
številke niso usklajene z že obravnavanim osnut-
kom razvojnih nalog pa tudi z najnovejšim predlo-
gom mestnega izvršnega sveta. Po dodatnih pojas-
njevanjih, ki so jih delegati zahtevali ob tem do-
kumentu, se je predlagatelj po kar vroči razpravi
strinjal, da se med tiste, ki sprejemajo ta dogovor,
vključi tudi mestna skupščina, poslanec Jože Ku-
ralt pa, da se dogovor sprejme ter da ob tem
poslanci sprejmejo tudi dodaten sklep in sicer: da
se takoj po sprejemu predloga razvojnih nalog
tisti del dogovora, ki se nanje nanaša, tudi predlo-
ži poslancem v verifikacijo.

Omenjene predloge so poslanci z večino glasov
sprejeli.

POSLANCI O ČRNIH GRADNJAH

Rušenjeje razbuiilo
skupščino

S soglasjem delegatov je na prvi marčevski seji
župan Bogdan Bradač uvrstil na dnevni red pobu-
do za spremembo občinskega srednjeročnega in
dolgoročnega plana. To pobudo so na skupščino
naslovili črnograditelji iz KS Golo-Zapotok (40),
ki imajo svoje hiše in hišice v strnjenem naselju,
na zemlji, kjer obdelava ni možna, kjer ne ogroža-
jo pitne vode, skratka lastniki le-teh so pripravlje-
ni nositi stroške spremembe prostorskih doku-
mentov, da bi se njihova gradnja legalizirala ter
zgraditi potrebno komunalno infrastrukturo. Po-
dobno pobudo je za spremembo zazidalnega načr-
ta v KS Rakova jelša ali natančneje na Marentiče-
vi ulici dala tudi skupina občanov, ki že gradi hiše.
O pobudah se je razživela poslanska razprava,
v kateri ni manjkalo številnih vprašanj o tem,
zakaj se ne ukrepa ob temeljih, zakaj se ni pravo-
časno zajezilo črnih posegov, ali imamo več meril,
pa do predlogov, da je vendarle čas, da se črno-
graditeljem stopi na prste, da bi rušenje povzroča-
10 škodo, da so ti ljudje vendar vložili svoja sred-
stva, pa da je potrebno večkrat preverjati prostor-
ske . . . skratka nekaj deljenih mnenj, pa vendarle
več ali manj enotno spoznanje, da so črne gradnje
tu tako kot pobuda. Davor Valentinčič je postavil
vprašanje skupščini kdaj naj izvršni svet prične
delati red in katero črno gradnjo naj bi rušili,
zakaj te pobude niso bile glasnejše ob razpravah
ob sprejemanju načrtov, skupščina naj da izhodiš-
ča izvršnemu svetu . . .

Ob glasovanju pa so se poslanci odločili sprejeti
obe pobudi in sicer za ponovno preveritev možno-
sti namembnosti območja na Golem ter možnosti
za spremembo zazidalnega načrta za območje ure-
janja VS 2/11 Rakova jelša. Pri tem je bilo po-
udarjeno, da stroške morebitnih sprememb nosijo
sami črnograditelji, sam sprejem pobude pa ne
pomeni, da rušenje ni možno.

Slednje pa je bilo kot dodatna točka uvrščeno
na dnevni red druge marčevske skupščine. Kljub
opozorilom inšpekcijskih služb graditelj hiše na
Marentičevi ulici (Rakova jelša) ni prekinil
z gradnjo in se tudi ni lotil rušenja na svoj račun,
zato mu je bila 23. marca, hiša zgrajena do strehe,
tudi v celoti porušena. Na župana in predsedstvo
zbora krajevnih skupnosti je prišlo več protestnih
pisem v zvezi s tem rušenjem, ki obsojaio to
dejanje in mu pripisujejo političen pomen. Crno-
graditelj je namreč podpredsednik moščanske
skupščine. Po več vprašanjih delegatov ali se bo
rušilo tudi na Golem, kdo je dal nalog za rušitev,
da gre za grob politični revanšizem, da najbrže ne
razpolagamo z vsemi ugotovitvami danih okoliš-
čin, do kje segajo pristojnosti skupščine, da naj se
ustanovi komisija, da je potrebna evidenco črnih
gradenj..., je podal poročilo o tem vodja inšpek-
cijskih služb dr. Anton Prevc. Pojasnil je, da so vsi
postopki stekli povsem zakonito, da so razpolaga-
11 z mnenjem občinskega upravnega organa, da
rušenje ni imelo z njihove strani političnega oza-
dja ter da je v teku upravni nadzor in da možnosti
za spremembo zazidalnega načrta ni bilo. Pred-
sednik izvršnega sveta se je vprašal, kdo naj bi
v imenu občine dal »nalog« za rušenje in povedal,

da se izvršni svet v februarju ni strinjal s pobudo
črnograditelja, da pa izvršni svet spoštuje skupš-
činske sklepe. Po več pojasnjevanjih in žal že tudi
nesklepčnosti zborov, skupščina zaenkrat ni spre-
jela nobenega sklepa ali stališča.


